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Skolebestyrelsen - Dagsorden og referat 

 

Dato: 27. september 2024 kl. 16.30-18.00  

Deltagere:  Bestyrelsen 

Fraværende: Nanna, Torben og Søren 

 

Dagsordenspunkter Referat 
 

Orientering v.  
- Elever 
- Personale 
- Formand og næstformand, bl.a. fra FRO 

- Ledelsen, bl.a. om økonomi, trivsel osv. 

- Elevrødderne skal til formandsmøde i Sønderborg 
d. 30.10 

- Motionsdagen var super god, og der blev løbet 
med børn fra Hertugbyens dagtilbud. 

- De store elever havde motionsdag på Kær 
Vestermark. 
 

- Elevflytning fra Fynshav til Nørreskovskolen.  
- Sygemeldinger i indskolingen. Der er to 

klasselærere i indskolingen, der pt. er sygemeldt. 
Det meste fravær dækkes internt og af en fast 
vikar.  

- Go’tone og go’stil – status på indsatser i 
overbygningen med mobilaflevering, ro på 
gangene – og næste indsatsområde: At møde til 
tiden 

- Inden for en kortere tidsramme indføres en sms-
ordning til forældre, når elever kommer for sent. 
 

 

Stjerneugen 
Evaluering af: 

- Ugen generelt – indtryk af fagligt 
indhold og organisering m.v. 

- Åben skole 
- Pølseboden 

Input til kommende års stjerneuge 
-  

 
ugen forløb rigtig godt. 
Pusterummet for de mindre børn fungerede rigtig 
godt, og der var positive tilbagemeldinger.  
 
 
God stemning i pølseboden og der er enighed om 
fortsat at have en bestyrelse ”plads” 
 
 

Mobilpolitik / digital politik 
(Drøftelse/Beslutning) 
 
På sidste møde aftalte vi, at gendrøfte skolens 
digital/mobilpolitik.  
 
Medarbejderrepræsentanterne, Nikolaj og 
Susanne, og Elevrepræsentanterne, Zelina Rosa 
og Olivia starter punktet op med korte input til 
hvordan politikken ønskes. 

 
Eleverne fremlagde argumenter og ønsker sig mobilen 
til rådighed hele dagen. 
 
Overbygningens lærere ønsker den mobilregel skolen 
har nu.  
 
Indskolingen afleverer mobiler og udleveres igen efter 
endt skoledag. Tanken  er fra taske til skab. 
 



Augustenborg Skole 

Skolebestyrelsen - Dagsorden og referat 

Dertil har der været oplæg om Digital sundhed, 
som bestyrelse og medarbejdere har deltaget i. 
Bestyrelsen beslutter om den nuværende politik 
skal revurderes pt. 

Lige nu bibeholdes de gældende regler, og punktet 
tages op til foråret igen. 
 
GH tager kontakt til Mathias Granum 
 
Klaus sender punkt ind til Fros dagsorden omkring 
fælles mobilregler på hele skoleområdet 

Den gode time på Augustenborg Skole  
- med inspiration fra Rasmus Alenkær 

(Pædagogisk værtsskab) – og om 
anvendelsen af Strukturtavler (visuel 
understøttelse af skoledagen) 

(Info og drøftelse) 
 
Info om arbejde med trivsel og god 
klasserumsledelse.  
 
Punktet afvikles i 3.a’s klasseværelse, hvor 
Nikolaj demonstrerer brugen af strukturtavlen. 
 
-  

Vi arbejder kontinuerligt med ’den gode time på 
Augustenborg Skole’ og at få et fælles sprog og tilgang 
på hele skolen – som vi fremad også vil inddrage 
forældrene i.  
Vi har fokus på det pædagogiske værtsskab og 
klasserumsledelse med afsæt i bl.a. Rasmus Alenkær, 
som hele skolevæsnet har været til oplæg med.  
Vi deler timen op i 4 faser, ankomst, aftale, arbejde og 
afslutning. Vi har gennem noget tid arbejdet med 
ankomst og aftale, dvs. alt det, der ligger, inden 
eleverne kaster sig ud i timens arbejdsopgaver. At alle 
elever er velankomne til undervisningen, mobiler 
afleveret, toilet og vandhentning afklaret, at man føler 
sig velkommen og har overblik over hvad der skal ske, 
så man føler sig klar til at gå i gang. Vi kommer også til 
at arbejde med timens afslutning, god afrunding, 
evaluering af det vi har arbejdet med – og 
forberedelse til en god pause og en lille indflyvning til, 
hvad skal vi have i næste time, er der noget vi skal 
huske (medbringe idrætstøj, er der evt. vikar på, husk 
at man skal i musik osv.) 
Alle elever har gavn af at have overblik over hvad 
skoleugen, -dagen og -timen forventes indeholde. Det 
giver ro, at vide, hvad der skal ske, hvad skal vi 
arbejde med, med hvem og hvordan. Det er vigtigt, at 
planen er tilgængelig og visuelt tydelig, så eleverne 
løbende kan tjekke ind og orientere sig i programmet. 
Derfor har vi besluttet at bruge ’strukturtavler’ i alle 
klasser som ramme om undervisningen. Vi har haft 
oplæg, været på skolebesøg, bl.a. ude at kigge på 
NEST-undervisning, som Nydamsskolen er 
specialiseret i (NEST er en særlig pædagogisk tilgang, 
som er udviklet for skabe et inkluderende miljø for 
elever med udfordringer inden for autismeområdet) 
og så har vi i fællesskab designet vores egen 
tavlestruktur. Tavlerne er sat op i alle klasser og vi er 
kommet godt i gang med at implementere og 
vidensdele om bruge tavlerne, så de kan støtte op om 
elevernes læring.  
Skolebestyrelsen får indblik i brug af strukturtavlen på 
mødet. 
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Udearealer og andre forskønnelser 
 
- Forhallen, males og nyt gulv 
 
 
 
 
 
- Forskønnelse og adgang til skolens 

hovedindgang 
 
 
 
 
 
 
 
 
- Belysning på P-pladsen 
 
 
 
 
- Nye udearealer – status og gennemgang af 

tegninger 
 

 
 
Forhallen – der kommer nyt gulv på i uge 44. 
Bestyrelsesmedlemmer startede på at male 
træværket i efterårsferien – og vi kommer til at fjerne 
og male gelænderet.  
 
Der arbejdes på at gøre adgangen til skolens 
hovedindgang mere synlig og indbydende. Der er nu 
blevet fjernet to cykelstativer. Næste skridt er at gøre 
klar til at opstille skolens nye flagstang ude foran 
hovedindgangen. Med tiden skal der også visuel 
nudging på stien og ikke mindst ordentlig skiltning til 
skolen og dagtilbuddet. Vi ville gerne, at processen var 
kortere, men arbejdet udføres løbende over længere 
tid, efterhånden som der er ressourcer til det. 
 
Vi har nu fået bekræftelse på, at der inden året er 
omme vil være etableret belysning på den store p-
plads. Belysningen vil være på fortovet langs 
græsbanerne og fortovet over mod Kettingvej 
 
Byrådet har afsat midler i budgettet, til at skolens 
udearealer får en gennemgående, kærlig og tiltrængt 
hånd.  
Fornyelsen har fokus på læringsmiljøer og 
sammenhængen mellem dagtilbud og skole/SFO/klub 
og et attraktivt ungemiljø – herunder at skabe adgang 
mellem Birkelunden og Kastanjegården.  
 
Det har været et langt forløb, og nu er en endelig plan 
på plads og forvaltningen er i gang med at indhente 
tilbud og priser, inden arbejdet sættes i gang.  
 
Der er en række legeredskaber, hængekøjer og 
hygge/bord/bænkemiljøer, som skolen har klar til at 
sætte op. Noget er af ældre dato og har været gemt 
siden den gamle SFO-legeplads blev fjernet. Noget er 
nye elementer, som elevrådet gennem et par år har 
forhandlet hjem via elevmillionen, men som vi ikke 
har taget i brug, for placering og montering var 
usikker i forhold til den endelige plan og sidst, er der 
også nuværende elementer, som kan flyttes, 
udbygges og få nyt liv, det gælder bl.a. den udbyggede 
pannabane i Birkelunden, som flyttes og får større 
mål, så den bliver en attraktiv del af de endelige 
udearealer.  
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Arbejdsmiljøgruppen er opmærksomme på, at der vil 
være trafik- og andre byggegener undervejs og vil 
være i tæt kontakt med projektledelsen. 

Kommende punkter: 
- Hvordan vi udbreder vi den gode historie 

om skolen (Nikolai H undersøger mulighed 
for opslag i Brugsen) 

 
- Drøftelse vedr. køleskabe fra 

forældremøderne 
 

 
 
 

  

  

  


